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Protokół nr XXXIV/21 

z sesji Rady Miejskiej w Świdnicy 

odbytej w dniu 26 listopada 2021 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego  

w Świdnicy przy ul. Armii Krajowej 47 

 
Tematy sesji: 

 Uchwalenie podatków lokalnych na 2022 rok 
 

 

Godzina rozpoczęcia obrad – 10.00 

Godzina zakończenia obrad –  12.15 

 

W sesji uczestniczyli: 
 

 

1. Radni Rady Miejskiej w Świdnicy - (zgodnie z listą obecności, zał. nr 1): 

Wiceprzewodniczący Rady- Lech Bokszczanin, Józef Cygan, Przewodniczący Rady- Jan 

Dzięcielski, Wiceprzewodniczący Rady- Rafał Fasuga, Wiceprzewodnicząca Rady- Joanna 

Gadzińska, Krzysztof Grudziński, Jan Jaśkowiak, Tomasz Kempa, Mariusz Kuc, Krzysztof 

Lewandowski, Ryszard Makowski, Danuta Morańska, Luiza Nowaczyńska, Andrzej Ora, 

Marcin Paluszek, Magdalena Rumiancew-Wróblewska, Zofia Skowrońska-Wiśniewska, 

Aldona Struzik, Marcin Wach, Violetta Wiercińska, Władysław Wołosz, Wiesław Żurek. 

(Nieobecny: Lesław Podgórski) 

 

2. Prezydent Miasta Świdnicy- Beata Moskal-Słaniewska 

3. Zastępca Prezydenta Miasta- Jerzy Żądło 

4. Sekretarz Miasta- Maciej Rataj 

5. Skarbnik Miasta- Kacper Siwek 

6. Radca Prawny- Kacper Wosiak 

7. Rzecznik Prasowy- Magdalena Dzwonkowska 

8. Biuro Prezydenta Miasta - Mateusz Jadach 

 

9. Zaproszeni Goście, m. in.: 

- Bronisław Janas - Prezes Zarządu Koła Miejskiego Związku Kombatantów RP i BWP  

w Świdnicy 

- Krystyna Jakimczyk - Wiceprezes Zarządu Koła Miejskiego Związku Kombatantów RP  

i BWP w Świdnicy 

- Antoni Jadach - Towarzystwo Miłośników Lwowa i Kresów Południowo-Wschodnich 

- Krystyna Lasek 

- Tadeusz Smarzyński  

 

o Dyrektorzy Wydziałów Urzędu Miejskiego / Pełnomocnicy Prezydenta: 

- Maciej Gleba - Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej 

- Małgorzata Synowiec - Dyrektor Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 

 

o Kierownicy Referatów/ Biur Urzędu Miejskiego: 

- Jowita Mazur - Kierownik Biura Strefy Płatnego Parkowania 
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- Joanna Trojan-Skała - Główny Specjalista Referatu Kultury 

- Hanna Łukaszewska - Kierownik Biura Rady Miejskiej 

- Piotr Holband - Referat Informatyki i Informacji Publicznej 

 

o Dyrektorzy miejskich jednostek organizacyjnych oraz spółek z udziałem gminy: 
- Dobiesław Karst - Dyrektor Muzeum Dawnego Kupiectwa 

 
      PORZĄDEK OBRAD: 

 

1. Otwarcie XXXIV sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum. 

2. Wręczenie odznaczeń Kombatanckich osobom zasłużonym dla Związku 

Kombatantów RP i Byłych Więźniów Politycznych- Koło Miejskie w Świdnicy.  

3. Przedstawienie porządku obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Miejskiej. 

6. Uchwalenie podatków lokalnych na 2022 rok - (zał. nr 1, proj. XXXIV/5). 

7. Przedstawienie projektów uchwał i ich podjęcie - (zał. nr 1, proj. XXXIV/: 1 - 4, 6, 7). 

8. Sprawozdanie Prezydenta Miasta z działalności po 29.10.2021 r. 

9. Interpelacje, zapytania oraz wnioski radnych i komisji.  

10. Oświadczenia i sprawy organizacyjne. 

11. Zakończenie XXXIV sesji Rady Miejskiej w Świdnicy.                                                                                                                          

 
Uwaga !   
 Ok. godz. 15.00 godzinna przerwa.  

 W godz. 16.00 - 16.30 - wystąpienia mieszkańców miasta (wg ustalonego porządku). 

 

Zgodnie z § 25 rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 6 maja 2021 r. w sprawie 
ustanowienia określonych ograniczeń, nakazów i zakazów w związku z 
wystąpieniem stanu epidemii, do dnia 30 listopada 2021 r. obowiązuje nakaz 
zakrywania, przy pomocy maseczki, ust i nosa w miejscach ogólnodostępnych, w 
tym: w budynkach użyteczności publicznej przeznaczonych na potrzeby 
administracji publicznej. 

 

______________________________ 

 

 
                                                                                                                                                                            

Ad 1. Otwarcie XXXIV sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie 

quorum 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski powitał Radnych oraz przybyłych Gości. 

Powiedział, że sesja odbywa się w ograniczonym składzie osobowym z uwagi na 

pandemiczne obostrzenia. Dokonał otwarcia XXXIV sesji Rady Miejskiej w Świdnicy w dniu 

26.11.2021 r., a następnie stwierdził quorum (22 radnych) i poinformował o prawomocności 

obrad.  

 

_______________________________ 
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Ad 2. Wręczenie odznaczeń Kombatanckich osobom zasłużonym 

dla Związku Kombatantów RP i Byłych Więźniów Politycznych- 

Koło Miejskie w Świdnicy.  

 
Prezes Zarządu Koła Miejskiego Związku Kombatantów RP i BWP w Świdnicy Bronisław 

Janas i Wiceprezes Zarządu Koła Miejskiego Związku Kombatantów RP i BWP w Świdnicy 

Krystyna Jakimczyk wraz z Prezydentem Miasta Beatą Moskal-Słaniewską oraz 

Przewodniczącym Rady Miejskiej Janem Dzięcielskim wręczyli odznaczenia kombatanckie 

następującym osobom: 

- Panu Jerzemu Żądłe 

- Pani Władysławie Pawelec - w  imieniu Pani Pawelec odznaczenie odebrał Pan Antoni Jadach 

- Pani Krystynie Lasek 

- Panu Tadeuszowi Smarzyńskiemu  

(Wniosek Zarządu Koła Miejskiego Związku Kombatantów RP i BWP w Świdnicy- zał. nr 2) 

 

Pani Krystyna Lasek - powiedziała, że jest to dla niej bardzo emocjonująca chwila,  nie tylko 

z powodu otrzymania tego wyróżnienia, ale przede wszystkim ze świadomości jak godni są 

poprzednicy owych wyróżnień i jaki charakter ma to odznaczenie. Nie może oswoić się  

z myślą, że skromne, cywilne działanie zasługuje na tego typu wyróżnienie. Historię 

Sybiraków zna tylko z literatury i opowieści, a szczególnie pani Niny Karaszczuk i jej, jako 

bohaterce życia chce dedykować to odznaczenie. Podziękowała za możliwość bycia w tym 

miejscu i towarzyszeniu jej ogromnemu wzruszeniu. W imieniu odznaczonych podziękowała 

za przyznanie  wyróżnienia. 

 

_______________________________ 

 

 

 

Ad 3. Przedstawienie porządku obrad XXXIV sesji Rady 

Miejskiej 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski przedstawił porządek obrad XXXIV sesji 

Rady Miejskiej (zał. nr 3). Powiedział, że wpłynęły wnioski Prezydent Miasta o dokonanie 

zmian w porządku obrad i poprosił o ich przedstawienie. 

 

Zastępca Prezydenta Miasta Jerzy Żądło poprosił o wprowadzenie do porządku obrad trzech 

autopoprawek do projektów uchwał nr: 

 

 XXXIV/2. zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania  

w Świdnicy oraz wysokości stawek opłaty za parkowanie pojazdów samochodowych 

na drogach publicznych na terenie Miasta Świdnica 

 

 XXXIV/3. w sprawie obchodów Roku Bolka II Małego Księcia Świdnicko – 

Jaworskiego w Gminie Miasto Świdnica  

 

 XXXIV/9. w sprawie zmiany budżetu 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad 

czterech projektów uchwał: 

 

 wniosek o wprowadzenie projektu uchwały nr XXXIV/8 zmieniająca uchwałę  

w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Świdnicy oraz nadania jej statutu 
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(zał. nr 4) 

 

 wniosek o wprowadzenie projektu uchwały nr XXXIV/9 w sprawie zmiany budżetu, 

XXXIV/10 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasta Świdnicy, XXXIV/11 w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają  

z upływem roku budżetowego 2021 (zał. nr 5) 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poprosił o wprowadzenie do porządku obrad 

dwóch projektów uchwał nr: XXXIV/12. w sprawie ustalenia zasad wypłacania diet oraz 

należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych Radnych Rady Miejskiej w Świdnicy 

oraz XXXIV/13. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Świdnica. Są one 

konsekwencją zmiany ustawy z dnia 17 września 2021 roku o zmianie ustawy o wynagrodzeniach 

osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe oraz niektórych innych ustaw. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie porządek obrad  

XXXIV sesji Rady Miejskiej wraz ze zmianami: 

 

w głosowaniu: za - 19, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 6) 

 

porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty. 

 

 

_______________________________ 

 

 

 

Ad 4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków  
 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków powołano Radnych: 

  Aldona Struzik 

  Marcin Wach 

  Władysław Wołosz 

 

Radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie skład Komisji: 

 

w głosowaniu: za - 18, przeciw - 0, wstrzymało się -1, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 7) 

 

skład Komisji Uchwał i Wniosków został przyjęty. 
 

 

_______________________________ 
 

 

 

Ad 5. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski przypomniał radnym, że protokół  

z XXXIII sesji był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej i w związku z brakiem 

uwag wniósł o jego przyjęcie: 
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w głosowaniu:  

 za - 18,  przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 8) 

 

protokół z XXXIII sesji Rady Miejskiej został przyjęty 

 

 

_______________________________ 

 

 

 

Ad 6. Uchwalenie podatków lokalnych na 2022 rok  

 
Projekt uchwały nr XXXIV/5 w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

od nieruchomości przedstawił Skarbnik Miasta Kacper Siwek (zał. nr 9). 

 
Komisja Budżetu i Finansów  wydała  pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 

 

Radny Andrzej Ora - poprosił Pana Skarbnika, aby w przyszłości w uchwale albo  

uzasadnieniu podać informacyjnie ile stawka wynosiła w roku obecnym. Jest co prawda 

napisane, że założony jest wzrost o 3,6%, ale chciałby mieć obraz poziomu przyrostu 

rzeczywistego o jakim będzie mowa. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXIV/1: 

w głosowaniu: za - 14, przeciw - 6, wstrzymało się - 1, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 10) 

 

projekt uchwały nr XXXIV/1 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 
_______________________________ 

 

 

Ad 7. Przedstawienie projektów uchwał i ich podjęcie  
 

Ad 7.1. 

Projekt uchwały nr XXXIV/1 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia stawek opłat  

za zajęcie pasa drogowego gminnych dróg publicznych w granicach administracyjnych 

Gminy Miasta Świdnica przedstawił Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej 

Maciej Gleba- (zał. nr 12,12a). 

 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury wydały  

pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 
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Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXIV/1: 

w głosowaniu: za - 15, przeciw - 7, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 13) 

 

projekt uchwały nr XXXIV/1 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 7.2. 

Projekt uchwały nr XXXIV/2 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia Strefy Płatnego 

Parkowania w Świdnicy oraz wysokości stawek opłaty za parkowanie pojazdów 

samochodowych na drogach publicznych na terenie Miasta Świdnica wraz z autopoprawką 

Prezydent Miasta przedstawił Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej 

Gleba - (zał. nr 15, 15a, 15b). 

 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury wydały  

pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 

 

Radny Ryszard Makowski - dopytał, czy zmiana opłaty  Koperty zastrzeżonej jest z 1000 zł 

na 2000 zł? 

 

Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba - potwierdził, że tak. 

 

Radny Wiesław Żurek - powiedział, że bardzo cieszy się, że powyższe zmiany w żaden 

sposób nie dotyczą podwyżek jeśli chodzi o abonament mieszkańca. Zostaje wszystko tak jak 

było do tej pory. Zwiększamy tylko opłaty tzw. miejsc komercyjnych. Dzięki temu być może 

uwolni się parę miejsc dla osób, które będą chciały zaparkować. Podziękował Pani Prezydent, 

że dotrzymuje słowa, że w tej kadencji takich zmian, które dotyczyłyby bezpośrednich 

obciążeń mieszkańców Strefy Płatnego Parkowania nie będzie. Taki musi być jasny przekaz i 

dobrze, że tak się stało. 

 

Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba - dodał, że projekt uchwały 

uwzględnia wniosek zawarty w protokole z kontroli  Komisji Rewizyjnej tj. wprowadzenie 

zmian w Regulaminie Strefy Płatnego Parkowania, które umożliwią mieszkańcom Alei 

Niepodległości ubieganie się o abonament mieszkańca Strefy Płatnego Parkowania 

 

Radna Zofia Skowrońska-Wiśniewska - dopytała jak wygląda sprawa z abonamentem 

okresowym tygodniowym? Na Komisji Budżetu Zastępca Prezydenta przekazał inne 

informacje niż to co teraz mówi Pan Dyrektor. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - powiedział,. że tu trzeba rozróżnić 

abonament mieszkańca i abonament osób przyjezdnych. Poprosił o wyjaśnienie. 

 

Zastępca Prezydenta Miasta Jerzy Żądło - powiedział, że na Komisji Budżetu mówił, i to jest 

zgodne z projektem uchwały, że opłaty abonamentowe wzrastają. Nie dotyczy to 

mieszkańców, którzy zamieszkują Strefę Płatnego Parkowania tylko mieszkańców, którzy 
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przyjeżdżają zaparkować w strefie, a nie mieszkają w tych ulicach, które obejmuje strefa. 

Kwoty ulegają zmianie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - kwoty ulegają zmianie, ale dla 

mieszkańców strefy pozostają takie same. 

 

Radny Wiesław Żurek - mieszkańcy Strefy Płatnego Parkowania będą płacić za pierwszy i 

drugi samochód tyle co do tej pory. Zadowoleni będą mieszkańcy ulicy Niepodległości 

bowiem na tej ulicy pas drogowy jest własnością Urzędu Wojewódzkiego, nie mamy tam 

prawa wprowadzić Strefy Płatnego Parkowania. Przez kilkanaście lat nie było to w porządku 

dla mieszkańców. Będą oni teraz zadowoleni z tej zmiany. Wzrosły tylko opłaty komercyjne. 

 

Radna Zofia Skowrońska-Wiśniewska - poprosiła, aby do projektów uchwały dołączane były 

porównania cen obecnych stawek z tymi proponowanymi. 

 

Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba - Komisja Budżetu  

na posiedzeniu poprosiła o takie porównanie stawek i to dzisiaj zostało radnym dostarczone.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - potwierdził,  że taki materiał radni 

otrzymali.  

 

Radna Magdalena Rumiancew-Wróblewska - powiedziała, że wczoraj na posiedzeniu 

Komisja Budżetu  wnioskowała, aby takie porównanie zostało  radnym doręczone  

w tabelarycznym zestawieniu. Podziękowała Panu Dyrektorowi za przygotowanie zestawienia 

przed sesją. Poprosiła, aby ten wniosek wszedł w życie i był stosowany w przyszłości. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXIV/2 wraz z autopoprawką Prezydent Miasta: 

 

w głosowaniu: za - 15, przeciw - 7, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 16) 

 

projekt uchwały nr XXXIV/2 wraz z autopoprawką Prezydent Miasta został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 7.3. 

Projekt uchwały nr XXXIV/3 w sprawie obchodów Roku Bolka II Małego Księcia 

Świdnicko – Jaworskiego w Gminie Miasto Świdnica wraz z autopoprawką Prezydent Miasta 

przedstawił Główny Specjalista Referatu Kultury Joanna Trojan-Skała- (zał. nr 18, 18a). 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Współpracy Międzynarodowej  wydała  pozytywną 

opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 

 

Radny Jan Jaśkowiak - powiedział, że jest jak najbardziej za tym, aby kultywować  

i upamiętniać osoby związane ze Świdnicą i dbać o historię Świdnicy. Czy podjęte zostały 

działania by zakończyć sprawy związane z herbem świdnickim, aby mógł być prezentowany, 

m.in. na fladze Świdnicy? 
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Główny Specjalista Referatu Kultury Joanna Trojan-Skała - powiedziała, że Referat Kultury 

nie zajmuje się tym tematem więc nie jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski  - z tego co pamięta to herb był niezgodny  

z heraldyką, zarzucono ilość odnóży dzika.   Nie wie na jakim to jest dokładnie etapie. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXIV/3 wraz z autopoprawką Prezydent Miasta: 

w głosowaniu: za - 16, przeciw - 2, wstrzymało się - 4, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 19) 

 

projekt uchwały nr XXXIV/3 wraz z autopoprawką Prezydent Miasta został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 7.4. 

Projekt uchwały nr XXXIV/4 w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Świdnica 

przedstawiła Dyrektor Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Małgorzata 

Synowiec- (zał. nr 21). 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Współpracy Międzynarodowej  wydała  pozytywną 

opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXIV/4: 

w głosowaniu: za - 22, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 22) 

 

projekt uchwały nr XXXIV/4 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr  23 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 7.5. 

Projekt uchwały nr XXXIV/6 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie 

opłaty prolongacyjnej przedstawił Skarbnik Miasta Kacper Siwek- (zał. nr 24). 

 

Komisja Budżetu i Finansów  wydała  pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXIV/6: 

w głosowaniu: za - 21, przeciw - 0, wstrzymało się - 1, 
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(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 25) 

 

projekt uchwały nr XXXIV/6 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 7.6. 

Projekt uchwały nr XXXIV/7 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie 

określenia stawek podatku od środków transportowych przedstawił Skarbnik Miasta Kacper 

Siwek - (zał. nr 27). 

 

Komisja Budżetu i Finansów wydała  pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXIV/7: 

w głosowaniu: za - 19, przeciw - 0, wstrzymało się - 2, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 28) 

 

projekt uchwały nr XXXIV/7 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 29  do niniejszego protokołu. 

 

Ad 7.7. 

Projekt uchwały nr XXXIV/8 zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej 

Rady Miasta Świdnicy oraz nadania jej statutu przedstawił Zastępca Prezydenta Miasta Jerzy 

Żądło- (zał. nr 30). 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Współpracy Międzynarodowej  wydała  pozytywną 

opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 

 

Radny Jana Jaśkowiak - poprosił o więcej szczegółów nt. obecnej Młodzieżowej Rady, czy 

ona ulega wygaszeniu, czy ze względu na pandemię zawiesiła swoją działalność?  

 

Zastępca Prezydenta Miasta Jerzy Żądło - Rada przez pandemię mniej działa, nie zawiesiła 

ona jednak swojej działalności. Do tej pory działa normalnie, może posiedzeń/spotkań  mają 

mniej. Pandemia weryfikuje wszystkie spotkania, działania rad, komisji czy związków. 

 

Radny Andrzej Ora -  w statucie jest zapis, że Rada może posiadać swojego opiekuna. Czy 

nie powinno być zapisu, że Rada powinna posiadać swojego opiekuna? 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - powiedziała, że nieobecna jest Magdalena 

Okniańska, która czuwała nad prawidłowością zapisów w statucie. Został on przygotowany w 

oparciu o nowe uregulowania ustawowe więc na pewno jest przygotowany prawidłowo. 

Młodzieżowa Rada działa niezmiennie przez cały czas, w różnych formach bowiem spotykają 

się też zdalnie. Ma swojego opiekuna od samego początku istnienia. Jest to pracownik Urzędu 

Miejskiego- Pani Natalia Pradelska, która ze strony urzędu odpowiada za organizację pracy 

tej Rady, wsparcie techniczne, merytoryczne jeśli jest taka potrzeba, uczestniczy z ramienia 
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urzędu w tych posiedzeniach na które młodzież ją zaprasza, organizuje szkolenia dla Rady. 

Taki opiekun jest i wypełnia swoje zadania wzorowo. 

 

Radny Jana Jaśkowiak - czy mandaty dotychczasowych radnych wygasają i odbędą się nowe 

wybory? 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - wyjaśniła, że nie powołujemy nowej Rady. My 

regulujemy uwarunkowania prawne na podstawie których Młodzieżowa Rada Miasta 

wybrana przez młodzież pracuje. Wynika to z tego, że ustawodawca przyjął ustawę  

o Młodzieżowych Radach w związku z tym dostosowujemy działalność naszej rady do 

istniejących przepisów. Nie powołujemy nowej rady. My w ogóle nie powołujemy rady. Rada 

powołuje się według ustalonego trybu. Robi to młodzież, a nie my. W tej chwili 

dostosowujemy lokalne przepisy, na podstawie których funkcjonuje Młodzieżowa Rada 

Miasta, do wymogów ustawowych. Dodała, że wcześniej był formalny problem  

z finansowaniem niektórych zadań jakie młodzież chciała realizować. Tutaj ustawodawca 

pozwala nam na konkretne wygospodarowanie środków, które pozostaną w dyspozycji Rady, 

oczywiście przy wsparciu merytorycznym, formalnym tegoż opiekuna, którego nasza Rada 

posiada od samego początku działania. 

 

Radny Andrzej Ora - w świetle tego co powiedziała Pani Prezydent uważa, że tym bardziej  

w zapisie statutu powinien być zapis, że powinien być taki opiekun Młodzieżowej Rady. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - nie ma Pani Magdaleny Okniańskiej, jest chora. 

Statut został przygotowany w oparciu o ustawę dlatego też śmie twierdzić, że zapisy  

są dokładnie takie jakich wymaga ustawodawca. Jeśli jest słowo może to ma być może, jeśli 

jest powinien to powinno być powinien. Ufając merytorycznej wiedzy pracownika 

powiedziała, że twierdzi, że statut jest przygotowany prawidłowo, zgodnie z wytycznymi 

ustawy. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXIV/8: 

w głosowaniu: za - 20, przeciw - 1, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 31) 

 

projekt uchwały nr XXXIV/8 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 7.8. 

Projekt uchwały nr XXXIV/9 w sprawie zmiany budżetu wraz z autopoprawką Prezydent 

Miasta przedstawił Skarbnik Miasta Kacper Siwek- (zał. nr 33, 33a). 

 

Komisja Budżetu i Finansów wydała  pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXIV/9 wraz z autopoprawką Prezydent Miasta: 
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w głosowaniu: za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 7, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 34) 

 

projekt uchwały nr XXXIV/9 wraz z autopoprawką Prezydent Miasta został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 7.9. 

Projekt uchwały nr XXXIV/10 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Świdnicy przedstawił Skarbnik Miasta Kacper Siwek- (zał. nr 36). 

 

Komisja Budżetu i Finansów wydała  pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXIV/10: 

w głosowaniu: za - 16, przeciw - 0, wstrzymało się - 6, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 37) 

 

projekt uchwały nr XXXIV/10 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr  38 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 7.10. 

Projekt uchwały nr XXXIV/11 w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają  

z upływem roku budżetowego 2021 przedstawił Skarbnik Miasta Kacper Siwek- (zał. nr 39). 

 

Komisja Budżetu i Finansów wydała  pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXIV/11: 

w głosowaniu: za - 18, przeciw - 0, wstrzymało się - 4, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 40) 

 

projekt uchwały nr XXXIV/11 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 7.11. 

Projekt uchwały nr XXXIV/12 w sprawie ustalenia zasad wypłacania diet oraz należności  

z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych Radnych Rady Miejskiej w Świdnicy 

przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski- (zał. nr 42). 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
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Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXIV/12: 

w głosowaniu: za - 20, przeciw - 0, wstrzymało się - 2, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 43) 

 

projekt uchwały nr XXXIV/12 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr  44 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 7.12. 

Projekt uchwały nr XXXIV/13 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Świdnica 

przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - (zał. nr 45). 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXIV/13: 

w głosowaniu: za - 20, przeciw - 1, wstrzymało się - 1, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 46) 

 

projekt uchwały nr XXXIV/13 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu. 

 

 

_______________________________ 

 

 

 

Ad 8. Sprawozdanie Prezydenta Miasta z działalności po 

29.10.2021 r. 

 
Sprawozdanie Prezydenta Miasta z działalności po 29.10.2021 r. (zał. nr 48) 

W załączeniu:  

 sprawozdanie ze stanu i struktury bezrobocia w mieście Świdnica (zał. nr 48a) 

 informacja dot. wydanych zarządzeń Prezydenta Miasta (zał. nr 48b) 

 wykaz postępowań podprogowych o wartości od 85 000 do 130 000 zł, zgodnie  

z Regulaminem udzielania zamówień podprogowych o wartości do 130 000 zł netto, 

(sporządzony od dnia 28.10.2021 r. do dnia 24.11.2021 r.) (zał. nr  48c) 

 wykaz przetargów przeprowadzonych zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami 

(zał. nr  48d). 

 wykaz przetargów przeprowadzonych zgodnie z ustawą Prawo zamówień publicznych 

(sporządzony od dnia 28.10.2021 r. do dnia 24.11.2021 r.) (zał. nr  48e) 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - powiedziała, że sprawozdanie zostało radnym 

dostarczone na piśmie. Poprosiła o ewentualne pytania do sprawozdania. 
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_______________________________ 

 

 

Ad 9. Interpelacje, zapytania oraz wnioski radnych i komisji  
 

Interpelacje odczytali/złożyli radni: 

- Lech Bokszczanin - ..................................................................(zał. nr 49) 

- Władysław Wołosz - ................................................................(zał. nr 50) 

- Zofia Skowrońska-Wiśniewska - .............................................(zał. nr 51) 

- Mariusz Kuc - ...........................................................................(zał. nr 52) 

- Violetta Wiercińska - ...............................................................(zał. nr 53) 

- Andrzej Ora - ...........................................................................(zał. nr 54) 

- Jan Jaśkowiak - ........................................................................(zał. nr 55) 

- Wiesław Żurek - .......................................................................(zał. nr 56) 

- Krzysztof Grudziński - .............................................................(zał. nr 57) 

 

Ponadto interpelacje złożyli, bez odczytywania na sesji, radni: 

- Danuta Morańska - ...............................................................(zał. nr 58-59) 

- Luiza Nowaczyńska - ...........................................................(zał. nr 60-61) 

 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - bardzo często w interpelacjach pojawiają się 

postulaty o remont chodników, zatok przystankowych. Aby nie pominąć sugestii radnych 

przy układaniu harmonogramu prac modernizacyjnych w strukturze chodnikowej  

w przyszłym roku, poprosiła  o przejrzenie dokumentów, które były złożone w ciągu 

ostatniego roku i dostarczenie ich, najlepiej drogą e-mailową albo pisemną, do Pana 

Dyrektora Gleby albo do Pana Dariusza Woźniaka, który będzie później te harmonogramy 

przygotowywał. Dodała, że zapewne nie uda się wszystkich próśb spełnić bowiem nie ma tyle 

środków. Przy ustalaniu harmonogramu będzie przyjęta zasada, że do remontu wybierane 

będą  te chodniki, które są najczęściej uczęszczane i są w najgorszym stanie technicznym.  

Odniosła się do interpelacji radnego Żurka. Powiedziała, że sugestia jest jak najbardziej 

trafna. Takie rozmowy już są prowadzone z prezesem. Za chwilę formalnie będzie zwracać 

się do radnych gdyż takie decyzje wymagają akceptacji Rady Miejskiej. Pomysł jest dobry. W 

Świdnicy borykamy się wciąż z ciągłym deficytem mieszkań dla tych osób, które nie chcą, 

nie mogą kupić własnego mieszkania. W tej chwili pan prezes z fachowcami konsultuje jak 

można by było wykorzystać i czy można by było wykorzystać w miarę nie zmienionej formie 

budynek, który hospicjum nam przekazało i zrobić adaptację na lokale mieszkalne. 

Przypomniała też, że mamy tam swoje tereny, których nie przygotowaliśmy do sprzedaży. 

Tam też powstał projekt budowy budynku z mieszkaniami komunalnymi. W związku z czym 

być może udałoby się tam zrobić ładną dzielnicę budynków mieszkalnych. Położenie jest 

bardzo korzystne, komunikacja z centrum miasta nie najgorsza. 

Dodała, że na końcówce prac jest budowa budynku na ulicy Księcia Bolko. Tam też znajdzie 

się kilkadziesiąt mieszkań w systemie TBS. Trwają też prace wykończeniowe budynku przy 

ul. Słobódzkiego. Realny termin oddania tego budynku do użytku to koniec pierwszego, 

początek drugiego kwartału 2022 r. 

 

 

Szczegółowe odpowiedzi na interpelacje radni otrzymają na piśmie.  

 

 

                                          _______________________________ 
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Ad 10. Oświadczenia i sprawy organizacyjne 

 
Radny Ryszard Makowski - podziękował za odpowiedź na interpelację w sprawie ronda na 

Osiedlu Zawiszów. Będzie kamień węgielny, będzie tablica. Uroczystość miała odbyć się  

w  dniu 19 grudnia tego roku jednak po rozmowie z księdzem proboszczem zostało ustalone, 

że  zostanie ona przeniesiona na październik przyszłego roku, aby było bardziej uroczyście. 

Będzie wówczas rocznica oraz wizytacja Księdza Biskupa. 

  
Radny Jan Jaśkowiak - zapytał czy znany jest już termin sesji grudniowej? 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - odpowiedział, że będzie to 

najprawdopodobniej 17 grudnia. 

 

Radny Marcin Paluszek - czy możemy przenieść uroczystości nadania tytułu Honorowy 

Obywatel Miasta Świdnicy oraz Zasłużony dla Miasta Świdnicy w jakieś godne miejsce np. 

salę rajców Muzeum Dawnego Kupiectwa? Prośba do Pana Przewodniczącego o sprawdzenie 

czy jest taka możliwość. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - odpowiedział, że sprawdzi czy jest taka 

możliwość. Dodał, że to w jakiej formie nadawane są odznaczenia wynika z naszego statutu. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - poprosiła o sprawdzenie czy zapisy  nie 

obligują do nadawania tytułu na sesji Rady Miejskiej. W starej sali rajców stoi obecnie 

makieta. Radnemu chodzi zapewne o zagospodarowany hol. 

 

Radny Jan Jaśkowiak - w grudniu obchodzić będziemy 40 rocznicę wydarzeń związanych  

z obchodami stanu wojennego. W tej sprawie złożony został na ostatniej sesji projekt 

uchwały, aby upamiętnić wszystkie osoby, które walczyły o wolną, demokratyczną Polskę w 

tym czasie. Powiedział, że żałuje, że na dzisiejszej sesji nie udało się przeprocedować tej 

uchwały. Jego zdaniem miesiąc czasu to wystarczająco długo, aby przygotować wszystkie 

dokumenty. 

 
_______________________________ 

 

 

Ad 11. Zakończenie XXXIV sesji Rady Miejskiej w Świdnicy 
 

W związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Jan 

Dzięcielski podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady słowami - „zamykam 

XXXIV sesję Rady Miejskiej w Świdnicy”. 

 

Przebieg obrad zarejestrowano na płycie CD przechowywanej w Biurze Rady Miejskiej, która 

stanowi integralną część protokołu. 
 

 

Na tym protokół zakończono.    Przewodniczący Rady 

Protokołowała:       Jan Dzięcielski 

 Hanna Surma 

..................................................... 

       / Hanna Surma /  

Świdnica, dnia 26.11.2021 r. r.             


